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Beslutande ledamöter 
Anders Rubin (S) (Ordförande) 
Joel Laguna Ascacivar (L) (Vice ordförande) 
Albin Schyllert (M) (Andre vice ordförande) 
Tove Granditsky Svenson (S) 
Martin Christian Hjort (S) 
Kerstin Wallin (MP) 
Ragnhild Kerstin Christina Ståleker (M) 
Kay Lennart Wictorin (C) 
Lisbeth Persson Ekström (SD) 
Nichlas Holmgren Gellersten (SD) 
Birgitta Ehlin (V) 
Tahmoures Yassami (V) 
Ali Reza Yakhdani Riazi (S)  ersätter Nancy Lina Castillo Jaramillo (S) 
 
Ej tjänstgörande ersättare 
Frida Michelsen (S) 
Ditte Flicka Sommer (S) 
Andreas Ek (S) 
Inger Lantz Sellers (MP) 
Göran Brändemar (M) 
Christina Grön (M) 
Oskar Månsson (M) 
Eva Hallén (SD) 
Regina Harwigsson (SD) 
Robert Emil Godman (V) 
Truls Persson (V) 
 
Övriga närvarande 
Sergio Garay (Förvaltningschef) 
Tilde Tibblin (Nämndsekreterare) 
Anna Friberg (Avdelningschef ordinärt boende) 
Anne Petäjäjärvi Johansson (Avdelningschef strategisk utveckling) 
Annika Rausin (Ekonomichef) 
Göran Ernström-Löving (Avdelningschef digital utveckling och lokaler) 
Helen Martinsson (Avdelningschef särskilt boende) 
Olof Malmström (HR-chef) 
Per Lindholm (Kommunikationschef) 
Sofie Westlund (Avdelningschef myndighet) 
Jacqueline Mkada (Personalföreträdare TCO/Vårdförbundet) 
Susanne Fridell (Personalföreträdare LO/Kommunal) 
Björne Lantz (Personalföreträdare SACO/Sveriges Arbetsterapeuter) 
Gustav Thoreson (Utvecklingssekreterare) 
Amela Durdevic (Enhetschef myndighet) 
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§ 41 Former för och hantering av införandet av arbetsskor 

HVO-2025-274 
 
Sammanfattning 
Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden har fått i uppdrag av kommunstyrelsen att tillsammans 
med funtionsstödsnämnden inkomma med ett förslag på hantering av införandet av 
arbetsskor till nämndernas medarbetare. Förslaget ska vara ett underlag för beslut om 
fördelning av de centralt avsatta medlen till arbetsskor.  
 
Hälsa-, vård- och omsorgsförvaltningen har tillsammans med funktionsstödsförvaltningen 
tagit fram ett förslag som utgår från en upphandling av arbetsskor till medarbetare. 
Förslaget innehåller en beskrivning av vilka som är berättigade arbetsskor i form av 
yrkeskategori och anställning. Vidare finns en kostnadsberäkning utifrån förslaget som ska 
ligga till grund för beslut om fördelning av de avsatta medlen till arbetsskor. Förslaget utgår 
från att medel kommer att tilldelas nämnden årligen inom budgetramen.  
 
Beslut 

1. Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden godkänner förvaltningens förslag till former 
och hantering av införandet av arbetsskor. 
  

2. Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden uppmanar kommunstyrelsen att fördela 
5 862 158 kronor av de centralt avsatta medlen för arbetsskor 2025 till hälsa-, 
vård- och omsorgsnämnden. 
  

3. Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden uppmanar kommunstyrelsen att årligen 
tilldela funktionsstödsnämnden och hälsa-, vård- och omsorgsnämnden medel 
för kostnader för att kunna tillhandahålla arbetsskor enligt förslaget. 

 

Reservationer och särskilda yttranden 
Albin Schyllert (M), Ragnhild Ståleker (M) och Kay Wictorin (C) reserverar sig mot 
beslutet, bilaga 1. 
 
Birgitta Ehlin (V) och Tahmoures Yassami (V) inkommer med ett särskilt yttrande, bilaga 
2. 
   

Yrkanden 
Albin Schyllert (M) yrkar att ärendet återremitteras med grunden att förvaltningen ska 
återkomma till nämnden med beslutsunderlag och kostnadsberäkningar för införande av 
skobidrag. Schyllert (M) yrkar i andra hand avslag till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Anders Rubin (S) yrkar avslag till Schyllerts (M) återremissyrkande. 
 

Beslutsgång 
Ordförande meddelar att nämnden först ska ta ställning till om ärendet ska avgöras idag 
eller återremitteras. Ordförande finner att det finns två förslag till beslut: 

1. Att avgöra ärendet idag. 
2. Att återremittera ärendet. 
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Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar att avgöra 
ärendet idag. 
 
Vidare meddelar ordförande att nämnden nu ska ta ställning till sakfrågan. Ordförande 
finner att det finns två förslag till beslut: 

1. Bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
2. Avslag till förvaltningens förslag till beslut. 

 
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden beslutar att godkänna 
förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutet skickas till  
Kommunstyrelsen 
Funktionsstödsnämnden 
Förskolenämnden för kännedom 
Grundskolenämnden för kännedom 
Servicenämnden för kännedom 

Beslutsunderlag 
• Tjänsteskrivelse HVON 2025-04-29 Införande av arbetsskor 
• Kommunstyrelsens beslut 2025-01-08 
• Hälsa-, vård- och omsorgsnämndens arbetsutskotts beslut 2025-04-22 
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Bilaga 1        
    

Reservation 
 

Former för och hanteringen av införandet av arbetsskor 
Moderaterna och Centerpartiet yrkade i första hand på återremiss med följande återremissgrund: 
att återkomma till nämnden med beslutsunderlag och kostnadsberäkning för införande av 
skobidrag. När detta yrkande inte vann gehör yrkade vi i andra hand avslag på ärendet och 
reserverade oss mot beslutet. 

Moderaterna och Centerpartiet var i första hantering av ärendet emot införande av arbetsskor 
överhuvudtaget, i syfte att följa förvaltningens linje om att följa arbetsmiljöverkets regler och 
bedömningar med hänsyn till nytta och prioriteringar. Efter att Kommunstyrelsen därefter ändå 
anmodat oss att inkomma med ett förslag om former och hantering av införandet förespråkar vi 
skobidrag framför övriga alternativ i underlaget. 

Ett skobidrag är den lösning som bäst tillgodoser både personalens behov och förvaltningens 
praktiska förutsättningar. Det medför valfrihet för medarbetarna och minst administrativ 
belastning på förvaltningen. Dessutom är det en mer rättvis lösning med tanke på att personalen 
oavsett modell kommer att förmånsbeskattas för de skor arbetsgivaren tillhandahåller. Trots detta 
väljer Socialdemokraterna att gå vidare med en upphandling, vilket riskerar att innebära stora 
administrativa kostnader för registrering, lagerhållning och logistik. Ett skobidrag kan förslagsvis 
administreras på samma sätt som friskvårdsbidraget. 

Ingen fot är den andra lik, det finns olika behov beroende på arbetssituation, hälsotillstånd och 
ortopediska förutsättningar. En upphandling av ett begränsat sortiment riskerar därför att inte 
möta personalens faktiska behov. Enligt fotvårdsspecialister bör man dessutom växla skor 
regelbundet, och samtal med medarbetare visar att det är vanligt att byta skor efter årstid och 
väderlek. Om skorna dessutom ska ingå i en obligatorisk arbetsuniform/arbetskläder och 
personalen tvingas bära skor de inte trivs i, samtidigt som de beskattas för förmånen, är det svårt 
att se detta som något annat än ett misslyckande. Det förvandlar en potentiellt positiv satsning på 
arbetsmiljön till en kostsam och ineffektiv lösning. 

Vi beklagar att nämndens majoritet valt att gå vidare på den mest administrativt betungande och 
minst ändamålsenliga vägen framåt i denna fråga. De styrande Socialdemokraternas, Miljöpartiets 
och Liberalernas behov av att bestämma över personalens skor fick tyvärr gå före att på bästa sätt 
förbättra arbetsförhållandena genom att ge medarbetarna möjlighet att själva välja skor som 
passar individens behov. 

Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 2025-04-29 
Albin Schyllert (M)  Ragnhild Ståleker (M)  Kay Wictorin (C) 

Med instämmande av 

Göran Brändemar (M)  Christina Grön (M) Oskar Månsson (M) 
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Särskilt yttrande 

Hälsa-, vård- och omsorgsnämnden 25-04-29 

Ärende: Former för införandet av arbetsskor 

Äntligen ser vi att arbetet med arbetsskor börjar på allvar inom nämnden! 

Att nu genomförandet är på gång är glädjande av flera anledningar inte minst en principiell 
jämlikhetsseger för välfärdens många kvinnor. 

Något annat glädjande: Att det antagna förslaget också förutsätter att kommunstyrelsen årligen 
tilldelar verksamheten medel för kostnader för att tillhandahålla arbetsskor! Att arbetsskor blir 
ett bestående inslag i vår verksamhet har hela tiden varit Vänsterpartiets utgångspunkt och 
genomgående position i dessa förhandlingar.  

Birgitta Ehlin (V) 

Tahmoures Yassami (V) 

Med instämmande av 

Robert Godman (V) 

Truls Persson (V) 

Bilaga 2 66
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